
Gospodarstvo / Luka Koper

Mišičevi podporniki se pred
državo branijo z grožnjo stavke
Primož Cirman, Vesna Vukovič, Tomaž Modic
« Nadaljevanje s strani 1

Na vprašanje, zakaj govori o politič-
nem vmešavanju države, če je sam na
seji podprl Mišica, kije izvoljeni posla-
nec PS, pa je Mladen Jovičič odgovoril:
»Prej nisem vedel, ampak zdaj sem za-
gotovo prepričan, da Gašpar Gašpar
Mišic ni politično voden. Nadzornega
sveta pa ni mogoče postaviti brez poli-
tike.« Kot smo izvedeli, so trije pred-
stavniki zaposlenih v nadzornem svetu
Luke včeraj članom sindikata žerjavis-
tov sporočili, da so »podprli Mišica, ne
da bi kakor koli prodali naše interese«.
»Predvsem smo odločno zavrnili pok-
varjeno politiko iz Ljubljane, ki nas je
v preteklosti poskušala uničiti in nas
lažno obtožila, da smo na seji grozili s
stavko,« so zapisali.
Kdo so bili operativci »akcije Mišic«?
V vsakem primeru Sodu, kjer naj bi
med možnimi ukrepi premlevali tudi
spremembe statuta Luke Koper, ki bi
»odprle pot« do
Mišičeve za-
menjave, za mo-
rebitni hitri pro-
tinapad zmanj-
kuje časa. Ze 7.
septembra bo
namreč vajeti
Luke Koper tudi
uradno prevzel
Mišic, ki bi si lah-
ko za sklic skupščine po tem, ko bi
prejel zahtevo Soda, vzel tudi do 60
dni časa. V tem primeru bi Mišic na vr-
hu Luke Koper skoraj zagotovo doča-
kal novo leto. V interesu Soda torej je,
da bi o sklicu skupščine odločal še
odhajajoči predsednik uprave Brank.
Slednji naj bi sicer že v petek z Miši-
čem izpeljal primopredajo poslov. No-
vi predsednik uprave naj bi se s pred-
sednikom nadzornega sveta Dinom
Klobasom že dogovarjal tudi o po-
drobnostih pogodbe.

Očitno je bilo Mišičevo imenovanje
dobro organizirana operacija, kije tra-
jala več mesecev. V njej sta po naših
podatkih določeno operativno vlogo
odigrali dve osebi: upravljavec držav-
nega premoženja na Sodu Robert Bi-
ček in nekdanji sekretar Slovenskih
železnic (SZ) Igor Šimenc.

Biček, domnevno dober Mišičev
znanec, je bil še do letošnjega poletja

na Sodu pristojen za sektor infrastruk-
ture. V začetku julija je tako kot Sodov
predstavnik na skupščini Luke Koper
izpeljal imenovanje obstoječih nadzor-
nikov, med drugim tudi Klobasa. Še
pred tem se je Sod zapletel v »hladno
vojno« z nekdanjim nadzornim sve-
tom Luke Koper, ki ga je vodil Janez
Požar. Ta namreč do sredine junija na
dnevni red skupščine ni želel uvrstiti
kandidatov za člane nadzornega sveta,
ki so ga sestavili na Sodu in na kate-
rem je bil tudi Klobas.

Mišičeva pot na vrh Luke,
polna »naključij«
Pri tem velja opozoriti na zanimivo
»naključje«. Skoraj hkrati, ko je uprava
Soda (po tem, ko ji je prvotni seznam
zavrnil nadzorni svet) spomladi na nov
seznam kandidatov za nadzornike Lu-
ke Koper uvrstila Klobasa, ki ga je nanj
predlagala PS, je namreč Mišic prvič
javno potrdil, da se vidi na čelu Luke
Koper. Takšnih »naključij« je še kar
nekaj. Ze nekaj dni pred imenovanjem
naj bi se tako Mišic pojavil na seznamu
gospodarstvenikov, ki bodo ta teden
obiskali Azerbejdžan. Svoj program, s
katerim se je predstavil nadzornikom,
pa je - kot je razvidno iz lastnosti do-
kumenta v elektronski obliki - spisal
že skoraj tri tedne, preden ga je kot
kandidat uradno predstavil. Pred in tu-
di med ponedeljkovo sejo nadzornega
sveta naj bi v akcijo stopil tudi Šimenc.
Viri so nam potrdili, da naj bi kontak-
tiral več nadzornikov Luke in jih nago-
varjal k podpori Mišiču. Kje sta se
»našla« Šimenc in Mišic, ni jasno. Ši-
menca, ki gaje s SZ odnesla afera s po-
narejeno diplomo, njegovo svetovalno
podjetje pa je bilo lani izbrisano iz re-
gistra, sicer ni na seznamu registrira-
nih lobistov. V zadnjih letih so ga sicer
povezovali z direktorjem Gradbenega
holdinga (GH) Blažem Miklavčičem. Ta
velja za osebo z velikim vplivom v po-
slih, ki jih država oddaja pri gradnji že-
leznic. Ze lani pa smo poročali, da ima
Šimenc težave z upniki. Kontakta Igor-
ja Šimenca nam ni uspelo dobiti.

Ena večjih težav pri Mišiču je, da bi
lahko zaradi njegove visoke zadolže-
nosti iz časa podjetniške kariere obsta-
jalo korupcijsko tveganje. Mišic na-
mreč kot fizična oseba dolguje milijon
evrov Banki Koper, pri kateri se po do-
stopnih podatkih financira tudi naš

državni logist.

Vsa Mišičeva posojila
Posojilo, ki gaje Banka Koper novope-
čenemu prvemu možu Luke Koper re-
programirala sredi lanskega leta, je za-
padlo 7. junija letos, ko se je Mišic še
kot državni sekretar aktivno ukvarjal z
reševanjem tržiškega Peka. Ali mu je
ponovno uspelo podaljšati posojilo, na
katerega plačuje skoraj petodstotne
obresti, ni znano. V vsakem primeru
pa so se v banki zavarovali z draguljem
v Mišičevem obsežnem nepremičnin-
skem portfelju - nekdanjo poslovno
stavbo Droge v Portorožu, ki jo Gurs
ocenjuje na 2,27 milijona evrov. Kot
smo izvedeli, je Mišic do nje prišel v
začetku leta 2009 z menjalno pogodbo
z občino Piran, kjer je kasneje opra-
vljal funkcijo podžupana.

Pri tem ne gre za prvo posojilo, ki ga
je Mišic dobil pri Banki Koper. Njegovo
nepremičninsko podjetje Gasspar, na
katerega je leta 2009 prenesel celotno
dejavnost in premoženje svojega s. p.,
je pri banki lani spomladi najelo dober
milijon evrov težko posojilo. Vendar
mu ga v tem primeru ne bo treba vrni-
ti letos, ampak šele leta 2017. Ker je
Mišic v zavarovanje zastavil tudi svoji
prodajalni na Zupančičevi v Piranu in
restavracijo Zižola na Tartinijevem tr-
gu, ni izključeno, da za drugo posojilo
pri Banki Koper osebno jamči.

Kljub temu se nekdanjemu glavne-
mu operativcu vlade Alenke Bratušek
ne gre bati, da bi mu zmanjkalo nepre-
mičnin za poplačilo dolgov. Njegovo
podjetje Gasspar ima namreč v lasti
številne prostore v stanovanjski soses-
ki Rezidenca Park Lucija, ki jo je zgra-
dil. Gurs njihovo vrednost ocenjuje na
več kot dva milijona evrov. Neobre-
menjeni so tudi številni drugi poslovni
prostori in stanovanja v Piranu, Mišic
pa je lastnik tudi kmetijskih in stav-
bnih zemljišč. Nenazadnje se lahko
pohvali še s 160 kvadratnih metrov ve-
liko hišo v naselju Grožnjan v osrednji
Istri na Hrvaškem.

Na komisiji za preprečevanje korup-
cije (KPK) so nam odgovore na naša
vprašanja, povezana z morebitnimi
korupcijskimi tveganji pri Mišičevem
imenovanju in postopkih, kijih vodijo
zoper Mišica, obljubili za danes. x
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Ena večjih težav pri Misicu je, da bi lahko zaradi
njegove visoke zadolženosti iz časa podjetniške
kariere obstajalo korupcijsko tveganje. Mišic
namreč kot fizična oseba dolguje milijon evrov
Banki Koper, pri kateri se po dostopnih
podatkih financira tudi naš državni logist.

Združenju Manager pa ocenjujejo, da
je imenovanje Gašparja Gašparja Mišica
za predsednika uprave Luke Koper v
posmeh kodeksom upravljanja in v
nasprotju z usmeritvami, ki jih je v
zavezi za uspešno prihodnost Slovenije
15/2020 postavila ta stanovska
organizacija slovenskih menedžerjev.

GZS o novem dnu upravljanja
Na zadnje dogodke v Luki Koper so se
včeraj odzvali tudi v delodajalskih
organizacijah. V Gospodarski zbornici
Slovenije (GZS) jih vidijo kot »novo dno
korporativnega upravljanja«, zato
zahtevajo »prekinitev takšne prakse in
odgovorno upravljanje
davkoplačevalskega premoženja«. V

Popravek in opravičilo
V včerajšnjem članku z naslovom
»Dokončno razburil Alenko Bratušek
in razklal koalicijo« smo predsedniku
uprave llirike Igorju Štembergerju
pomotoma pripisali del izjave
nekdanjega predsednika nadzornega
sveta Luke Koper Janeza Požarja.

Pravilna izjava Igorja Stembergerja se
glasi: »Škarje in platno ima v rokah
politika, dejstvo pa je, da se na
popolnoma enak način v vseh večjih
slovenskih družbah kadruje že
zadnjih 20 let.« Za napako se
opravičujemo.
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